
Verslag internetconsultatie 
Op de internetconsultatie is een beperkt aantal reacties ingediend (17). Ongeveer twee derde daarvan is 
positief of overwegend positief van aard, maar er is ook een aantal kritische reacties ontvangen. In 
zowel de positieve als de negatieve reacties valt op dat er nadrukkelijke beelden zijn bij de indieners 
over de ruimte die de kwalificatiestructuur nu al (dan niet) biedt. Het merendeel van de indieners stelt 
dat het wenselijk is dat er meer ruimte komt, terwijl sommigen juist van mening zijn dat de huidige 
ruimte onvoldoende benut wordt.
 Vooral vanuit enkele landelijke vertegenwoordigers van het bedrijfsleven wordt er gesteld dat de 
huidige kwalificatiestructuur voldoende ruimte biedt, hoewel dit niet nader onderbouwd wordt. Tevens 
schuilt volgens hen in de experimenteer-AMvB het gevaar dat de sectorkamers van de SBB 
onvoldoende worden betrokken, wat een negatief effect zou kunnen hebben op het civiel effect. Naar 
aanleiding van deze reacties is de positie van (vertegenwoordigers van) het landelijk bedrijfsleven 
aangescherpt in de toelichting, er dient met hen overleg gevoerd te worden bij de aanvraag van het 
landelijke deel. Voorts zal ook de relevante sectorkamer van de SBB advies mogen geven over het 
landelijke deel en is een positief advies van de SBB noodzakelijk voor de vaststelling van de minister 
van dit deel (zie artikel 15, eerste lid). De SBB - waarin naast de vertegenwoordigers van het mbo-
onderwijs en ook de vertegenwoordigers van het bedrijfsleven (de branches) zitten - heeft zich 
inmiddels achter de inhoud en vormgeving van het experiment geschaard (met een brief d.d. 23 
februari). 
 In de positieve reacties, die - naast het regionale bedrijfsleven - vooral afkomstig zijn vanuit het 
onderwijs, wordt nadrukkelijk positief gereageerd op de doelstelling van het experiment om de 
responsiviteit van de kwalificatiestructuur te versterken. Ook wordt de versterking van het 
eigenaarschap van de docent en het regionaal bedrijfsleven binnen dit experiment als positief ervaren. 
Dit wordt ook onderstreept door enkele werkgevers. Wel wordt in een aantal reacties gesteld dat de 
procedure voor deelname omslachtig en zwaar lijkt. Naar aanleiding van deze opmerkingen is de 
procedure van aanvraag en toekenning voor het landelijke en het regionale deel aanmerkelijk 
versimpeld.
 Het feit dat de binnengekomen reacties zo uiteen lopen, pleit er voor om in relatie tot de 
kwalificatiestructuur geen overhaaste stappen te zetten. Veeleer illustreren en rechtvaardigen ze het 
hierboven opgetekende doel om - met onderhavige experimenteer-AMvB - antwoord geven op de 
vraag welke aanpassingen op termijn kunnen bijdragen aan een toekomstbestendige en responsieve 
kwalificatiestructuur voor het middelbaar beroepsonderwijs. Om dit op afdoende wijze te kunnen 
doen, wordt daarom ook ingezet op uitgebreide monitoring en evaluatie van het experiment, zoals 
hierboven reeds is aangegeven.


